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Groningen, 7 december 2021 
 
Aan de voorzitter van het College van Gedeputeerde Staten 
 

Betreft: Schriftelijke vragen gebruik secundaire bouwgrondstoffen en circulair bouwen  
 
Geachte voorzitter, 

In een artikel van NRC Handelsblad van 24 november j.l. wordt geschetst dat zand- en grindbedrijven 
alarm slaan over een gebrek aan winvergunningen voor primaire bouwstoffen. De voorzitter van 
branchevereniging Cascade stelt dat hiermee, gezien de ambities voor de bouw van infrastructuur en 
woningen, een groot probleem zal ontstaan rondom de beschikbaarheid van bouwstoffen.1 Als 
GroenLinks baren deze verwachtingen ons zorgen, aangezien de provincie Groningen momenteel 
gebukt gaat onder een wooncrisis. Om deze te verhelpen is de ambitie om duizenden nieuwe 
woningen te bouwen. Ook wordt in het kader van het Deltaplan voor het Noorden verwacht dat de 
vraag naar woningen enorm zal toenemen. Omdat wonen een grondrecht is en wij voor iedereen een 
passende woning willen realiseren, hebben wij de volgende vragen voor u: 

1. Voorziet het college problemen in onze provincie bij de bouw van woningen door het 
verwachte tekort aan winning van primaire bouwstoffen? 

2. Hoe verhoudt het verwachte tekort aan winning van primaire bouwstoffen zich tot de 
woningambities van onze gemeenten en binnen het Deltaplan voor het Noorden? 

Eerder beleid van de Provincie Groningen was gericht op de optimalisatie van het gebruik van 
secundaire grondstoffen, ter beperking van de inzet van primaire grondstoffen. In het artikel wordt 
gesproken over verplichtingen voor provincies om het gebruik van primaire grondstoffen zo ver 
mogelijk af te bouwen en in te zetten op hergebruik.  

3. Geeft de Provincie Groningen op dit moment al vorm aan deze verplichtingen, of zijn er 
plannen om dit te doen? Zo ja, kunt u aangeven op welke manier dit gebeurt? Zo nee, 
waarom niet? En neemt het college dan wel ambities op in de POV? 

Drie provincies die de voornaamste bronnen van winning van nieuwe bouwgrondstoffen in 
Nederland vormen (Limburg, Noord Brabant en Gelderland) geven aan dat er urgentie ligt bij het 
stimuleren van hergebruik van bouwgrondstoffen. Op termijn zouden hierdoor minder primaire 
bouwgrondstoffen nodig zijn, al is dit maar in beperkte mate. Waar nodig kan dit aangevuld worden 
met bio-based grondstoffen, oftewel hernieuwbare grondstoffen die verkregen worden uit levende 
natuur. GroenLinks is groot voorstander van het inzetten van secundaire bouwgrondstoffen en 
hernieuwbare grondstoffen bij het verhelpen van de woonopgave. 

                                                      
1
 “Is er in Nederland straks nog genoeg beton om al die huizen van te bouwen?”, NRC Handelsblad 24 

november 2021, https://www.nrc.nl/nieuws/2021/11/24/is-er-in-nederland-straks-nog-genoeg-beton-om-al-
die-huizen-te-bouwen-a4066709. 



4. Ziet het college, net als GroenLinks, kansen om over te schakelen op minder vervuilende en 
hernieuwbare bouwmaterialen als standaard, zoals hout of gerecyclede materialen? Zo ja, 
kan het college aangeven op welke manier en op welke termijn dit geïmplementeerd kan 
worden? Zo nee, waarom niet? 

5. Ziet het college, net als GroenLinks, belang bij het (samen met gemeenten) verder stimuleren 
en faciliteren van alternatieve manieren van woningbouw zoals Tiny Houses of het 
omvormen van leegstaand agrarisch onroerend goed tot woningen?   

 

Uw antwoorden zien wij met belangstelling tegemoet.  

Met vriendelijke groeten,  

Stephanie Bennett (GroenLinks) 

Bas de Boer (GroenLinks)  

Melissa van Hoorn (GroenLinks) 


